

SUMMARY

. TO THE READERS.....	3
. Report of the V Moscow International Conference of Genealogical and Heraldic Sciences.....	4
Dumin S. V. The Coat of Arms of the Princes Lopoukhin.....	5
Kulakov V. I. The Origin and Symbolism of the Town of Altstardt as a part of	
Koenigsberg: Definition of the Problem.....	14
Trofimov A. I. Dating of the Polotsk Seal of Prince Vsevolod Yaroslavich.....	18
Sviridenko O. V. The Arms and Flag of the Town of Kirillov.....	24
Loyter Ye. V. Orders' Vestment.....	29
Kucherenko E. I. On the Origin of the Titles of the Lords and Nobility of the Kiev Rus'.....	40
Yegorov V. P. Britain's Corporative Heraldry.....	42
Yeremeyev I. S. The Arms of "The King's Corsairs".....	48
Razhnev G. V. Androgin as an Heraldic and Mythological Symbol.....	50
Rickman V. Yu. On the "Unauthorized" Arms of the Russian Nobility.....	52
Larichev A. A. Sophia Palaeologue: a Byzantine Princess on the Grand Duke's Throne.....	55
Korepanov N. S. About Devising of the Symbol for the Gornozavodsky Urals in the	
1920s - 30s.....	58
. Report of the VI Moscow International Conference of Genealogical and Heraldic Sciences.....	62
Gerasimov V. L. A Name in the History of Navy: a Historical Outline of Counter-Admiral	
B. P. Dudorva's Biography.....	64
Naumov O. N. Heraldry in the Historico-Genealogical Magazine Novik (in 1948-1963).....	69
Simonov R. A. On the Reason of the Appearance of Unicorns on the Ivan III's Gold	
Coin "Korabelnik".....	75
Sviridenko O. V. The Arms of the Kaduy rayon of the Vologda region.....	80
Anisimova Ye. I. On the Activities of the Studio "History of Culture" at the Moscow Palace	
of Children and Youth Creativity: Sign Systems in the Teaching Methodology of History	
of Culture.....	82
Razhnev G. V. Number "Fourty" in the World Symbolics & Heraldry.....	86
Alexandrova N. A. On the Activities of the Studio "History" at the Moscow Palace of Children	
and Youth Creativity.....	88
Vevyurko I. S. A Story of Designing of a Personal Coat of Arms.....	90
Kucherenko E. I. Tridents of the Kiev Princes - Not a Tamga for the Illiterate but Inscriptions	
for the Literate.....	92
Komarovsky Ye. A. A Modern Concept of Church Heraldry in Russia.....	95
Yegorov V. P. The Arms of British Hospitals.....	100
Trofimov A. I. Attribution of a Brest seal from the 11th century.....	102
Yushkevich Yu. M., Trofimov A. I. The Cross Fleury in Russia.....	111
Lomantsov V. A. Heraldry of the Orenburg Lands.....	120
Yevtushenko V. I. Arms of the Town of Kamyshin.....	125
Boyko D. A. Princes of the Ancient Rus'.....	127
. Materials of Previous Conferences	
Gippenreials Ye. B. A Concise Outline of English Heraldry.....	139
Grechilo A. B. On the Origin of the Ukrainian Civic Arms in the 14th - 15th Centuries.....	146
Rubtsov Yu. V., Khrustalev A. B. Heraldry in the Murmansk Region.....	148
. Heraldry & Poetry	
Alexeyeva I. To Creators of Arms.....	157

СОДЕРЖАНИЕ

<i>к читателям</i>	3
<i>материалы V конференции</i>	4
Думов С. В. Герб князей Лопухиных.....	5
Кулаков В. И. Происхождение и символика герба Альштадта (Кенигсберг): постановка проблемы.....	14
Трофимов А. И. О датировке полощкой печати Всеволода Ярославича.....	18
Свириденко О. В. Герб и флаг города Кириллова.....	24
Лойтер Е. В. Орденское платье.....	29
Кучеренко Э. И. О происхождении титулов правителей и знати Киевской Руси.....	40
Егоров В. П. Английская корпоративная геральдика.....	42
Ермеев И. С. Гербы "королевских пиратов".....	48
Ражнев Г. В. Андрогин как геральдический и мифологический символ.....	50
Рисман В. Ю. О неутвержденных гербах российского дворянства.....	52
Ларичев А. А. София Палеолог: Византийская царевна на Великокняжеском престоле.....	55
Корепанов Н. С. О разработке символа Горнозаводского Урала в 20-30-е гг. XVIII в.	58
<i>материалы VI конференции</i>	62
Герасимов В. Л. Имя в истории флота: Исторический очерк о биографии контр-адмирала Б. П. Дудорова.....	64
Наумов О. Н. Геральдика в историко-генеалогическом журнале "Новик" (1948-1963 гг.).....	69
Симонов Р. А. О причине появления единорогов на золотой монете ("корабельнике") Ивана III.....	75
Свириденко О. В. Герб Кадуйского района Вологодской области.....	80
Алексеева Е. И. О работе студии "История культуры" Московского городского дворца творчества детей и юношества с геральдической проблематикой (знаковые системы в методике преподавания истории культуры).....	82
Ражнев Г. В. Число "сорок" в мировой символике и геральдике.....	86
Александрова Н. А. О деятельности студии "История" Московского городского дворца творчества детей и юношества	88
Вениурко И. С. История создания личного герба.....	90
Кучеренко Э. И. Трезубцы киевских князей - не тамга для неграмотных, а надписи для грамотных.....	92
Комаровский Е. А. Современная концепция церковных гербов России.....	95
Егоров В. П. Гербы английских госпиталей.....	100
Трофимов А. И. Об атрибуции Брестской печати XI века.....	102
Юшкевич Ю. М., Трофимов А. И. "Процветший" крест на Руси.....	111
Ломанцов В. А. Геральдика Оренбуржья.....	120
Евтушенко В. И. Геральдика города Камышина.....	125
Бойко Д. А. Государи Древней Руси.....	127
<i>материалы предыдущих конференций</i>	
Гильбертсгер Е. Б. Краткий очерк об английской геральдике.....	139
Гречло А. Б. К вопросу о возникновении гербов украинских городов XIV-XV вв.	146
Рубцов Ю. В., Хрусталев А. Б. Геральдика Мурманской области.....	148
<i>геральдика и лирика</i>	
Алексеева И. Создателям гербов.....	157